

Newsletter

Nr. 1 - Januar 2025

European Liaison Committee

Against war, against social war

Europäisches Verbindungskomitee

Gegen den Krieg, gegen den sozialen Krieg

Comité de liaison européen

Contre la guerre, contre la guerre sociale

Comité de Enlace Europeo

Contra la guerra, contra la guerra social

Liebe Kolleginnen, liebe Kollegen,

vor Euch liegt die Ausgabe des ersten Newsletters des Europäischen Verbindungskomitees (EVK). Die Redaktion, die sich auf der *Europäischen Konferenz gegen den Krieg – gegen den sozialen Krieg am 2./3. November 2024 in Berlin* zusammengefunden hat, hat zwei Mal getagt. Es wurde beschlossen, dass der Newsletter per Mail verschickt und auf der Homepage veröffentlicht wird. Er dient zur Information über die Aktivitäten in den einzelnen Ländern, sowie der Organisation von gemeinsamen Aktivitäten.

Mit dem Newsletter sollen zugleich weitere Kollegen und Kolleginnen in anderen Ländern angesprochen werden.

Über den Inhalt des Newsletters wird gemeinsam entschieden – nach Möglichkeit im Konsens.

Verantwortlich für die Beiträge sind die jeweiligen Unterzeichner. Auch das Europäische Verbindungskomitee als ganzes kann keine Verantwortung für alle Positionen übernehmen.

Die Grundlage unserer Arbeit sind im Ergebnisprotokoll unserer gemeinsamen Konferenz festgehalten:

<https://gegendenkrieg-gegendensozialenkrieg.info/2024/11/04/ergebnisprotokoll-der-europakonferenz-am-2-november-2024-in-berlin/>

Der Newsletter erscheint in Englisch und Deutsch, andere Länder können Übersetzungen selbst erstellen.

Aus den verschiedenen Ländern wurden uns verschiedene Beiträge zu diesem ersten Newsletter zugesandt.

Mit solidarischen Grüßen

Gotthard Krupp

Dear colleagues,

This is the first issue of the European Liaison Committee newsletter. The editorial team, which met at the “*European Conference against war – against social war*” on 2–3 November 2024 in Berlin, has met twice. It was decided that the newsletter to send the newsletter by email and publish it on the homepage. It serves to provide information about activities in the individual countries and to organise joint activities.

The newsletter is also intended to address other colleagues in other countries.

The content of the newsletter is decided jointly - if possible, by consensus.

The respective signatories are responsible for their contributions. The European Liaison Committee as a whole cannot assume responsibility for all positions.

The basis of our work is set out in the minutes of our joint conference:

<https://gegendenkrieg-gegendensozialenkrieg.info/2024/11/04/record-of-results-of-the-european-conference-berlin-the-2nd-of-november-2024/>

The newsletter is published in English and German, other countries can provide their own translations.

We received various contributions to this first newsletter from different countries.

With best regards in solidarity

Gotthard Krupp

Contact : elcevk@proton.me Homepage: <https://gegendenkrieg-gegendensozialenkrieg.info>

NATO-Gipfel in Den Haag 21./22. Juni 2025

Ludo de Brabander (Sprecher der Initiative Abrüstung für Entwicklung, VREDE)

Der bevorstehende NATO-Gipfel in Den Haag könnte erhebliche Auswirkungen auf die sozio-ökonomische und geopolitische Situation in Europa und weltweit haben. Einer der wichtigsten Tagesordnungspunkte wird die Frage der Militärausgaben sein. Der neue NATO-Generalsekretär Mark Rutte kündigte an, dass die 2014 vereinbarte Norm von 2 % (basierend auf dem BIP) weitgehend unzureichend sei und dass die neue Norm irgendwo bei 3,7 % liegen sollte. Der neue US-Präsident Trump ist sogar der Meinung, dass die NATO-Mitgliedstaaten um bis zu 5 % gehen sollten. Eine solche Erhöhung wird zu einem sozialen Bruch führen und auf Kosten der notwendigen Investitionen in öffentliche Dienstleistungen und die Bekämpfung des Klimawandels gehen. Obwohl sich die Konfrontationsstrategie gegen Russland in der Ukraine als bankrott erwiesen hat und nur zu mehr kriegesischem Elend und steigenden Energiepreisen geführt hat, schwört die NATO weiterhin auf ihre alten Rezepte. Noch beunruhigender ist, dass die Militarisierung mit einem starken Aufstieg der extremen Rechten in der transatlantischen Region einhergeht. In der Zwischenkriegszeit haben wir gesehen, wie sich ein Cocktail aus sozialer Zerstörung und Militarisierung unter faschistischen Regierungen in Gewalt verwandelte.

In den Niederlanden bereiten sich die Friedensgruppen seit einiger Zeit darauf vor, einen Gegengipfel zu organisieren, der voraussichtlich am 21. und 22. Juni, am Wochenende vor dem NATO-Gipfel, in Den Haag stattfinden wird. Sie gründeten die „Neue Friedensbewegung“, die an einem „Positionspapier“ arbeitete, das betonte, dass weder die NATO noch eine militarierte EU zu Frieden, Sicherheit und Gerechtigkeit beitragen können. Es ist notwendig, eine antimilitaristische Perspektive zu bieten.

Am 29. Januar 2025 (19 Uhr) ist ein Online-Treffen mit den Initiatoren der „Neuen Bewegung für den Frieden“ geplant, bei dem sie den Fortschritt der Vorbereitungen teilen und gerne Ihre Ideen hören würden. Dann ist am 9. März eine Vorbereitungskonferenz - möglicherweise in Amsterdam - geplant, um die Kampagne aufzubauen, zu der auch internationale Gäste eingeladen werden. Wir hoffen, dass diese Konferenz zu einer breiten Mobilisierung zugunsten des Gegengipfels führen wird.

Mehr denn je ist es notwendig, dass die Friedensbewegung in Zusammenarbeit mit Gewerkschaften und anderen sozialen Bewegungen ihren Widerstand gegen die Kriegspolitik, die Militarisierung und den sozialen Bruch durch rechte und militaristische Kräfte verstärkt.

NATO summit in The Hague, 21-22 June 2025

Ludo de Brabander (spokesperson for the Disarmament for Development initiative, VREDE)

The upcoming NATO summit in The Hague could have a significant impact on the socio-economic and geopolitical situation in Europe and worldwide. One of the most important items on the agenda will be the question of military spending. New NATO Secretary General Mark Rutte announced that the 2% norm (based on GDP) agreed in 2014 is largely insufficient and that the new norm should be somewhere around 3.7%. New US President Trump even believes that NATO member states should go as high as 5%. Such an increase will lead to social rupture and will come at the expense of the necessary investments in public services and the fight against climate change. Although the confrontation strategy against Russia in Ukraine has proved bankrupt, leading only to more bellicose misery and rising energy prices, NATO continues to swear by its old recipes. Even more worrying is that militarisation goes hand in hand with a strong rise of the far right in the transatlantic area. In the interwar period, we saw how a cocktail of social destruction and militarisation turned into violence under fascist governments.

In the Netherlands, peace groups have been preparing for some time to organise a counter-summit, which is expected to take place in The Hague on 21 and 22 June, the weekend before the NATO summit. They founded the 'New Peace Movement', which worked on a 'position paper' that emphasised that neither NATO nor a militarised EU can contribute to peace, security and justice. It is necessary to offer an anti-militarist perspective.

On 29 January 2025 (7 p.m.), an online meeting is planned with the initiators of the 'New Movement for Peace', at which they will share the progress of the preparations and would like to hear your ideas. Then a preparatory conference is planned for 9 March – possibly in Amsterdam – to build the campaign, to which international guests will also be invited. We hope that this conference will lead to a broad mobilisation in favour of the counter-summit.

More than ever, it is necessary for the peace movement, in collaboration with trade unions and other social movements, to step up its resistance to the war policy, militarisation and social division being imposed by right-wing and militaristic forces.

Norway, Oslo:

“Stop the Wars - Strengthen International Law” - 8/9 February 2025

Peter Eisenstein

We begin our two-day event “Stop the Wars - Strengthen International Law” with a protest in front of the Norwegian Parliament: “Stop Killing Journalists! - Save Palestine!”

Appeals from:

- George Rashmawi - Board member of the European Palestinian Initiative Against Apartheid (EPIAAS), President of the Union of the Palestinian Communities Institution and Activities in Europe
- Robert Lipton - One of the initiators of Jewish Voice for Peace (JVP), USA
- Stefania Maurizi - Italian investigative journalist, Wikileaks associate
- Ghassan Abu-Sittah - Palestinian human rights activist and Rector of Glasgow University
- Dr. Mads Gilbert - Chief Doctor at Tromsø University Hospital and a tireless contributor to the Palestinian cause for more than four decades

Link to Sunday's conference: <https://fb.me/e/cTDugOb0w>

Strengthen International Law

Day two of the event weekend STOP THE WARS AND STRENGTHEN INTERNATIONAL LAW

Full-day conference with multiple contributors and four panels.

Participants (confirmed) in alphabetical order:

- Prof. Ghassan Abu-Sittah - Palestinian Human Rights Activist and Rector of the University of Glasgow
- Prof. Francesca Albanese - United Nations Special Rapporteur on the occupied Palestinian territories
- Dr. Maher Amer - Director of European Palestinian Initiative Against Apartheid (EPIAAS)
- Max Blumenthal - journalist, publisher of The Grayzone (Zoom)
- Prof. Haim Bresheeth - School of Oriental and African Studies (SOAS), London, Palestinian human rights activist, filmmaker, author
- Prof. Glenn Diesen - on economics, Russia and Eurasia-studies, University of South-East Norway
- Deepa Driver - academic and trade-unionist specialising in state and corporate accountability
- Dr. Mads Gilbert - Chief Doctor, University Hospital, Tromsø, Palestinian activist for more than 40 years
- Ögmundur Jonasson - former Icelandic Minister of Justice and Human Rights activist
- Dr. Ghada Karmi - Palestinian human rights activist
- Dr. George Katrougalos - UN independent expert on international order
- Robert Lipton - one of the initiators of Jewish Voice for Peace (JVP), US
- Tomas Magnusson - Svenska Freds, Leading Swedish peace organisation
- Stefania Maurizi - Italian investigative journalist
- Ramzi Rabah - Member of the Executive Committee of the PLO
- Arne Ruth - former editor of Sweden's largest daily, Dagens Nyheter
- Dr. Raji Sourani - leading Palestinian Lawyer and Human Rights defender
- Dr. Derek Summerfield - Psychiatrist and long-time human rights and Gaza activist
- Prof. Ola Tunander - Professor Emeritus PRIO, Peace Research Institute in Oslo

Organizers:

- Lay Down Your Arms Foundation, Nordic
- Institute for the Public Interest, International
- European Palestinian Initiative Against Apartheid and Settlements (EPIAAS)

Endorsed by:

- European Jews for Palestine
- Peace and Justice (FOR), Norway
- Jewish Voices for Just Peace, Norway

<https://www.facebook.com/events/1600548427220207> - <https://www.facebook.com/events/1559097398119958>

Deutschland / Germany:

APPELL DER 38: Eine Minute vor Zwölf – Einen großen europäischen Krieg verhindern!

<https://www.emma.de/artikel/appell-der-38-fuer-friedensverhandlungen-341429>

APPEAL BY THE 38: It's almost midnight – Prevent a major European war!

Russia's war against Ukraine, which is contrary to international law, has been raging for over 1000 days. People die every day, and Ukraine is being destroyed more and more. At the front, the Ukrainian army is under pressure; not only are weapons lacking, but also soldiers, and the Russians are gaining ground. There is no end in sight to the dying.

US President Biden's last-minute decision to authorise attacks on Russia with US-supplied missiles has ushered in a new stage of escalation. In the meantime, Great Britain and France have followed suit. This increases the risk for the whole of Europe. Germany could become the new battleground.

In the past, Biden had refused to take this step in order to avoid a third world war, as he himself emphasised. Does that no longer apply?

Instead of doing everything they can to defuse the highly dangerous situation, the CDU, FDP and Greens now want to supply Ukraine with Taurus missiles. This would enable Zelenskyy to attack targets deep in Russia with pinpoint accuracy. Since these missiles have to be programmed by Bundeswehr soldiers, the delivery of the Taurus would almost be tantamount to a declaration of war by Germany against the nuclear power Russia. It would in all likelihood draw a military response from Russia.

We are in what is perhaps the most dangerous phase of this war. Our primary duty should be to avoid a catastrophe for our country and all people in Europe. Although Germany currently has no government capable of acting, it does at least have a parliament capable of acting. We appeal to all political actors: Let us forget our differences and act together to prevent the worst!

It is high time that German politicians strongly advocated de-escalation and an immediate ceasefire, followed by peace negotiations. This is, for example, provided for in the peace plan of Brazil and China, which is supported by Switzerland, among others.

No side can and will win the war in Ukraine. If the weapons do not fall silent soon, we run the risk of all losing together. Never since the end of the Second World War has the danger of a nuclear war in Europe been as great as it is now. We must avert it before it is too late.

THE SIGNATORIES

Prof. Dr. Peter Brandt, historian and publicist; **Reiner Braun**, peace movement; **Andrea Breth**, theatre director; **Prof. Dr. Christoph Butterwegge**, political scientist; **Prof. Dr. Wolfgang Däubler**, legal scholar ; **Daniela Dahn**, writer; **Dr. Petra Erler**, publicist; **Dr. Svenja Flaßpöhler**, philosopher; **Prof. Dr. Hajo Funke**, political scientist; **Dr. Peter Gauweiler**, lawyer and former Bavarian Minister of State (CSU); **Wolfgang Grupp**, TRIGEMA company; **Prof. Dr. Michael Hartmann**, sociologist; **Henry Hübchen**, actor; **Prof. Dr. Elisa Hoven**, criminal lawyer; **Prof. Dr. Hans Joas**, member of the SPD's fundamental values commission; **Reinhard Klimmt**, former prime minister (SPD); **Uwe Kockisch**, actor; **Prof. Dr. Gabriele Krone-Schmalz**, publicist; **Oskar Lafontaine**, former Prime Minister of Saarland; **Detlef Malchow**, entrepreneur; **Prof. Dr. Reinhard Merkel**, legal philosopher; **Dr. Hans Misselwitz**, member of the SPD's Basic Values Commission; **Albrecht Müller**, publicist (SPD); **Michael Müller**, Naturefriends Germany; **Willy van Ooyen**, peace movement; **Prof. Dr. Frauke Rostalski**, legal philosopher; **Oliver Ruhnert**, long-standing football manager (BSW); **Dr. Otto Schily**, former Federal Minister of the Interior; **Michael von der Schulenburg**, Member of the European Parliament (BSW) and former Deputy UN Secretary-General; **Alice Schwarzer**, author and EMMA publisher; **Prof. Dr. Wolfgang Streeck**, sociologist; **Günter Verheugen**, former Vice President of the European Commission; **Sahra Wagenknecht**, Chairwoman BSW; **Nathalie Weidenfeld**, cultural studies scholar; **Hans-Eckardt Wenzel**, singer-songwriter; **Katarina Witt**, athlete; **Natascha Wodin**, writer; **Juli Zeh**, writer

BERLINER APPELL

Gegen neue Mittelstreckenwaffen und für eine friedliche Welt

Wir leben im gefährlichsten Jahrzehnt seit Ende des Zweiten Weltkriegs. Die Gefahr, in einen atomaren Abgrund zu taumeln oder durch einen konventionellen Krieg umzukommen, ist real. An dieser Weggabelung stehen wir für eine friedliche und solidarische Welt der Gemeinsamen Sicherheit, Solidarität und Nachhaltigkeit für alle Menschen.

Wir sagen Nein zur Aufstellung neuer US-Mittelstreckenwaffen in Deutschland!

Die geplanten Hyperschallraketen Dark Eagle steigern die Spannungen und sind insbesondere für Deutschland eine Gefahr, zum Ziel eines Präventivangriffs zu werden. Überdies fördern die geringen Vorwarnzeiten das Risiko von Fehlreaktionen.

Die Stationierung wurde ohne jede öffentliche und parlamentarische Diskussion entschieden. Abrüstungsverhandlungen sind nicht vorgesehen. Wir bleiben dabei, Konflikte und Rivalitäten nicht militärisch zu lösen, sondern alles zu tun, Kriege zu vermeiden oder zu beenden. Dieser Aufgabe darf sich niemand entziehen.

Ich unterstütze den Berliner Appell:

Wir sagen Nein zur Aufstellung neuer US-Mittelstreckenwaffen in Deutschland!

Wer über Aktivitäten informiert werden möchte, bitte eintragen auf:

<https://nie-wieder-krieg.org/berliner-appell/>

BERLIN APPEAL

Against new medium-range nuclear weapons and for a peaceful world

We are living in the most dangerous decade since the end of the Second World War. The danger of stumbling into a nuclear abyss or perishing in a conventional war is real. At this crossroads, we stand for a peaceful and united world of common security, solidarity and sustainability for all people.

We say no to the deployment of new US medium-range weapons in Germany!

The planned hypersonic Dark Eagle missiles increase tensions and pose a particular danger for Germany of becoming the target of a preventive attack. Moreover, the short warning times increase the risk of misreactions.

The deployment was decided without any public or parliamentary discussion. No disarmament negotiations are planned. We remain committed to resolving conflicts and rivalries not by military means, but to do everything to avoid or end wars. No one can shirk this task.

I support the Berlin Appeal:

We say no to the deployment of new US medium-range weapons in Germany!

If you would like to be informed about activities, please sign up:

<https://nie-wieder-krieg.org/berliner-appell/>

Beschäftigte im Gesundheitswesen in Deutschland und Frankreich unterstützen den Aufruf für die Sofortige Freilassung von Dr. Hussam Abu Safiya

Direktor des Kamal Adwan Krankenhauses (Gaza)

(Veröffentlicht am 2. Januar 2025 in Frankreich, unterzeichnet von zahlreichen Ärzten)

„Amnesty International sowie die Weltgesundheitsorganisation berichten uns, dass das letzte funktionierende Krankenhaus im Norden des Gazastreifens, das Kamal Adwan Hospital, bombardiert und in Brand gesteckt wurde, dass Krankenhauspersonal verhaftet und gefoltert wurde. Dr. Hussam Abu Safiya, Leiter dieses Krankenhauses, wurde willkürlich und ohne Gerichtsverfahren festgenommen. Er wird der Folter ausgesetzt.

Wir sind Zeugen des Vorfalles und der völligen Zerstörung der Gesundheitsversorgung der Palästinenser. Wir sind mit dem Schweigen der politischen Führer oder ihrer Komplizenschaft konfrontiert.

Das ist die entmenschlichende Realität des Völkermords.

In ultimativem Respekt vor seinem Einsatz für die Kranken und Verletzten organisierte Dr. Hussam Abu Safiya unter den Bomben und Anschlägen weiterhin die medizinische Versorgung. Als Ärzte fordern wir die sofortige Freilassung unseres Kollegen, damit er die Versorgung wieder aufnehmen kann, die er als Letzter in diesem Krankenhaus sichergestellt hatte.

Wir bekräftigen die absolute Notwendigkeit eines Waffenstillstands, der Einstellung von Waffenlieferungen und der Einhaltung des humanitären Völkerrechts mit all dem, was dies für die Achtung der Gesundheitsstrukturen, von Materialtransporten und grundlegenden Medikamenten bedeutet.“

Weitere Informationen: <https://gegendenkrieg-gegendensozialenkrieg.info/2025/01/20/aufruf-fur-die-sofortige-freilassung-von-dr-hussam-abu-safiya-mit-den-erstunterzeichnenden-in-deutschland/>

Healthcare workers in Germany and France support the call for the immediate release of Dr Hussam Abu Safiya

Director of the Kamal Adwan Hospital (Gaza)

(Published in France on 2 January 2025, signed by numerous doctors)

“Amnesty International and the World Health Organisation report that the last functioning hospital in the north of the Gaza Strip, the Kamal Adwan Hospital, was bombed and set on fire, and that hospital staff were arrested and tortured. Dr Hussam Abu Safiya, director of this hospital, was arbitrarily arrested without trial. He is being subjected to torture.

We are witnesses to the incident and to the utter destruction of Palestinian healthcare. We are confronted with the silence of political leaders or their complicity.

This is the dehumanising reality of genocide.

In ultimate respect for his commitment to the sick and injured, Dr Hussam Abu Safiya continued to organise medical care under the bombs and attacks. As doctors, we demand the immediate release of our colleague so that he can resume the care he was the last to provide in this hospital.

We reiterate the absolute necessity of a ceasefire, the cessation of arms deliveries and compliance with international humanitarian law, with all that this entails for respect for healthcare structures, the transport of materials and essential medicines.”

For more information:

<https://gegendenkrieg-gegendensozialenkrieg.info/2025/01/20/aufruf-fur-die-sofortige-freilassung-von-dr-hussam-abu-safiya-mit-den-erstunterzeichnenden-in-deutschland/>

Austria: Discussions on how to fight the war

Peoples' Platform Europe will be holding its gathering in Vienna, Austria on 14-16th February. First segment of the gathering will be devoted to understanding and resisting European militarism and imperialism. The organizers of the gathering assert that:

"The term "Third World War" is no longer an abstract idea. As wars continue to emerge and rage around the world, states and sectors profiting from war prepare for further fronts of military confrontation. The wars to come will lead to irreversible losses of life on earth. While asserting themselves materially with force and power (political, financial, etc.), imperialist and militarist states and institutions also mobilize for war in the cultural and intellectual realms - from schools to the entertainment industry.

The main institutions of capitalist modernity in Europe (NATO, the EU, etc.) are among the main perpetrators of crises within as well as beyond the continent. Understanding and resisting contemporary militarism and imperialism in the context of Europe today is therefore an urgent task of internationalists and freedom-loving peoples around the world."

More information on participation can be found at: <https://peoplesplatform.net/>

Österreich: Diskussionen über die Bekämpfung des Krieges

Die Peoples' Platform Europe wird vom 14. bis 16. Februar in Wien, Österreich, ihre Versammlung abhalten. Der erste Teil des Treffens wird dem Verständnis und dem Widerstand gegen den europäischen Militarismus und Imperialismus gewidmet sein. Die Organisatoren des Treffens betonen, dass:

"Der Begriff "Dritter Weltkrieg" ist nicht länger eine abstrakte Idee. Während überall auf der Welt Kriege entstehen und wüten, bereiten sich Staaten und Sektoren, die vom Krieg profitieren, auf weitere Fronten der militärischen Konfrontation vor. Die kommenden Kriege werden zu unumkehrbaren Verlusten an Leben auf der Erde führen. Während sie sich materiell mit Gewalt und Macht (politisch, finanziell usw.) durchsetzen, mobilisieren die imperialistischen und militaristischen Staaten und Institutionen auch im kulturellen und intellektuellen Bereich für den Krieg - von den Schulen bis zur Unterhaltungsindustrie.

Die wichtigsten Institutionen der kapitalistischen Moderne in Europa (NATO, EU usw.) gehören zu den Hauptverursachern von Krisen sowohl innerhalb als auch außerhalb des Kontinents. Das Verständnis und der Widerstand gegen den zeitgenössischen Militarismus und Imperialismus im Kontext des heutigen Europas ist daher eine dringende Aufgabe für Internationalisten und freiheitsliebende Völker in aller Welt."

Weitere Informationen zur Teilnahme finden Sie unter: <https://peoplesplatform.net/>

A Word from Croatian Anti-militarists

Due to the Croatian government's ever growing appetite for military expansion as a small but active member of NATO pact, Croatian youth expects to get drafted sooner than later into the military. Although the public discussion on reintroducing military draft was temporarily suspended by the government and the media until the triple-electoral year of 2024 has passed by, it is only a matter of time when the ruling cliques will push through the military draft, most likely by May of this year. The government is only following suit of other European governments reintroducing military draft and raising military budgets (most recently being Serbia and Germany).

Zagreb Anarchists have organised discussions and meetings since October of last year as to facilitate organising anti-militarist actions and agitation against reintroducing the military draft, fighting against expanding the military budget any further and to stop Croatian infrastructure being used to supply Ukrainian state and military in the current conflict. We hope that we will be able to aid young people, students and other targeted groups in their efforts to fight and avoid military draft, as well to agitate and protest any pro-military policies and budget raises.

Croatian society has been heavily hit by the ever growing and looming global economic recession and inflation, with costs of living heavily overtaking any meagre raises in salaries and pensions. That's why we believe that any future agitation and demonstrations must not only include workers, pensioners and other economically, politically and socially disadvantaged groups, but it must also include key demands for redirecting military funds towards public health, education and other socially necessary services and lowering real living costs.

Ein Wort von kroatischen Antimilitaristen

Da die kroatische Regierung als kleines, aber aktives Mitglied des NATO-Paktes immer mehr Lust auf militärische Expansion hat, erwartet die kroatische Jugend eher früher als später die Einberufung zum Militär. Obwohl die öffentliche Diskussion über die Wiedereinführung der Wehrpflicht von der Regierung und den Medien vorübergehend ausgesetzt wurde, bis das Dreifach-Wahljahr 2024 vorüber ist, ist es nur eine Frage der Zeit, wann die herrschenden Cliquen die Wehrpflicht durchsetzen werden, höchstwahrscheinlich im Mai dieses Jahres. Die Regierung folgt damit nur dem Beispiel anderer europäischer Regierungen, die die Wehrpflicht wieder einführen und die Militärbudgets erhöhen (zuletzt in Serbien und Deutschland).

Die Zagreber Anarchisten haben seit Oktober letzten Jahres Diskussionen und Treffen organisiert, um die Organisation antimilitaristischer Aktionen und Agitation gegen die Wiedereinführung der Wehrpflicht zu erleichtern, gegen eine weitere Erhöhung des Militärhaushalts zu kämpfen und zu verhindern, dass kroatische Infrastruktur zur Versorgung des ukrainischen Staates und Militärs im aktuellen Konflikt genutzt wird. Wir hoffen, dass wir junge Menschen, Studenten und andere Zielgruppen in ihren Bemühungen unterstützen können, die Wehrpflicht zu bekämpfen und zu vermeiden, sowie gegen jegliche pro-militärische Politik und Budgeterhöhungen zu agitieren und zu protestieren.

Die kroatische Gesellschaft ist von der immer stärker werdenden und sich abzeichnenden weltweiten wirtschaftlichen Rezession und der Inflation schwer getroffen worden, wobei die Lebenshaltungskosten die mageren Erhöhungen der Gehälter und Renten weit übersteigen. Deshalb sind wir der Meinung, dass alle zukünftigen Agitationen und Demonstrationen nicht nur Arbeiter, Rentner und andere wirtschaftlich, politisch und sozial benachteiligte Gruppen einbeziehen müssen, sondern auch wichtige Forderungen nach einer Umleitung der Militärgelder zugunsten des öffentlichen Gesundheitswesens, des Bildungswesens und anderer sozial notwendiger Dienstleistungen sowie einer Senkung der realen Lebenshaltungskosten beinhalten müssen.

Weitere Texte, die uns zugesandt wurden | More texts that have been sent to us:

Italian anarchists against the war!

EN, DE: [Italian anarchists against the war!](#)

The miserable failure of the progress coalition, the decline of German capitalism and the war drive

By Harri Grünberg, 22 November 2024

EN: [The miserable failure of the progress coalition, the decline of German capitalism and the war drive](#)

Russia, China, Iran, North Korea: NATO's new Axis of Evil

EN, DE: [Russia, China, Iran, North Korea: NATO's new Axis of Evil](#)

Alert OTAN (NATO° N° 93 October Editorial):

https://csotan.org/ao/article.php?ao_id=93&art_id=1313&Mois=Octobre&Year=2024

Interview mit Reiner Braun (30. Dezember 2024):

„Die Herausforderungen, die vor uns liegen, sind nicht groß – sie sind gigantisch“

DE: <https://overtone-magazin.de/dialog/die-herausforderungen-die-vor-uns-liegen-sind-nicht-gross-sie-sind-gigantisch/>

EN: [„The challenges ahead of us are not big – they are gigantic“](#)
